
Beste mensen hier vanavond aanwezig, die een afweging gaan maken over hoe het toekomstige 
Glanerbrook en het Burgemeester Damenpark er uit gaan zien.

We leven in een turbulente tijd, een tijd waarin de klimaatcrisis, de energiecrisis, toenemende 
armoede, nepnieuws en ook een oorlog de toekomst voor iedereen onzeker maakt. Dit wil ik 
specifiek benoemen.

Vanavond ligt de focus op hoe het park en de sportaccommodatie te vernieuwen. Het sportpark, 
voor mij als kind de plek om verstoppertje te spelen, naar de kippen te kijken, te rennen en 
spannende hoekjes te ontdekken. Later het park van Pinkpop en afspraakjes. En daarna het park 
waar je met je kinderen ging wandelen. Maar het park is geen park meer, helaas. De tijd heeft het 
park gemarginaliseerd en de gebouwen steeds verder laten uitdijen.

En dat gaat nu weer gebeuren.

Want het park en de sportaccommodaties moeten  op de schop, hoewel het nog niet zo lang geleden 
is dat er aan het park behoorlijk gekapt en gesnoeid is. Het zal miljoenen gaan kosten. Aanvankelijk 
geraamd op 45.000.000 daarna op 52.000.000 en als ik de laatste cijfers zie komen er nog eens 
10.000.000 bij. En daarom kom ik bij u. Ik wil u vragen om niet alleen te kijken naar een heel 
ambitieus plan.  Maar ik vraag u, om in deze tijd, waarin ook de gewone burger in Sittard Geleen het  
financieel moeilijk heeft en nog moeilijker krijgt, een goede afweging te maken en uzelf te bevragen 
of het verantwoord is om zoveel geld te investeren in een plan, waarvan we eigenlijk niet weten of 
de “positieve” uitstraling en “aantrekkingskracht”, die het bovenregionaal zou kunnen hebben , wel 
gerealiseerd zal worden. Met andere woorden: levert het geheel ook wel de voldoende financiële 
middelen op zodat het geen bodemloze put wordt.

Het “Voorontwerp Bestemmingsplan Burgemeester Damenpark en Glanerbrook van 16 maart 2022 
geeft een zeer ambitieus beeld van de geweldige waarden die het toekomstige park zal krijgen. 
Woorden als “Biodiversiteit, Natuurbeleving, Klimaatadaptatie en het voorkomen van Hittestress 
laten zien dat het plan van deze tijd is. Maar als ik vervolgens in de krant lees dat er alvast een 
kapvergunning aangevraagd zal worden voor de kap van 133 bomen, komt bij mij een beeld van het 
Sterrebos in Born naar boven en denk ik: mooie woorden, maar wat zijn ze waard.

Ik begrijp dat er bomen gekapt moeten worden, maar zoveel? De meeste bomen verdwijnen in het 
stuk dat grenst aan de Parklaan. Deze bomen staan tussen het asfalt op het parkeerterrein, dat nooit 
gebruikt wordt, alleen een keer per jaar  voor de kermiswagens. Het is prachtig mooi groen als je het 
lelijke asfalt wegdenkt. Waarom om moeten al deze bomen wijken? Ik neem aan dat de bebouwing 
niet tot aan de straat zal lopen. 

133 Bomen, hoeveel Biodiversiteit gaat er verloren.  Hoeveel  Natuurbeleving moeten we missen. 
Wat zouden deze bomen  in de toekomst nog aan CO2 uit de lucht kunnen halen. En hoeveel Hitte 
kun je dempen met 133 bomen. En, niet genoemd in het plan, de grote rust die van al deze bomen 
uit gaat en die we moeten missen.

Maar er komen bomen voor terug.  Ja ongeveer de helft van de bomen komt terug. Hoe kan het dat 
een gemeente in deze tijd nog kan besluiten dat bomen eigenlijk niet zo belangrijk zijn. Want dat is, 
zo denk ik in ieder geval, het signaal dat ze afgeeft. In plaats van het belang van groen te 



onderstrepen, bagatelliseer je bomen tot : een onderdeel van een mooi architectonisch 
landschappelijk plan. 

En voor wié moet het  park en Glanerbrook zo groots gerenoveerd worden? Wie betaalt uiteindelijke 
het sportplezier van al deze bovenregionale sporters die van buiten Sittard-Geleen gaan komen. Niet 
de sporters van verre. Ik vraag me daarom af: zou het plan ook minder ambitieus uitgevoerd kunnen 
worden; in afgeslankt vorm. Een plan waarin vooral gedacht wordt aan de mensen van Sittard-
Geleen. Wat willen zíj graag. Als ik bij mezelf te rade ga denk ik aan een zwembad waar jong en oud 
van genieten. Een ijshockey - /discohal, waar niet alleen de ijshockeyers iets aan hebben. Een 
wielerbaan waarop iedereen haar/zijn rondjes kan rijden en niet alleen de clubs. En een ijsbaan hoeft 
voor mij niet. Want tot nu toe zie ik een maar zelden gevulde baan.

En als laatste punt zou ik willen vragen of de informatie over de renovatie van het park en het 
sportcomplex , toch nog meer onder de aandacht gebracht kan worden van de omwonenden. Ik heb 
helaas geen Limburgse krant. Naar ik weet heb ik wel vaker een brief in de bus gehad over de 
Oekraïners in de sporthal en over een wielerwedstrijd, maar ik heb maar één brief in de brievenbus 
gezien over Glanerbrook en het Burg. Damenpark. Zeker mensen die niet goed kunnen graven op 
Internet, of mensen die een druk leven hebben zouden het prettig vinden om middels een fysieke 
brief vaker geïnformeerd te worden.

Ik dank u hartelijk voor uw aandacht

Mieke Stroeken-Gerats

Bewoner van de Irenelaan in Geleen


